



June 15, 2019



REGIONAL ADVISORY

No. 072, s. 2019

FALL 2019 FUJIAN NORMAL UNIVERSITY SOLEDAD COLLEGE GRADUATE PROGRAM

TO: Schools Division Superintendents
This Region

1. This office announces the Fall 2019 Fujian Normal University Soledad College Graduate Program.
2. Interested applicants should meet the following requirements:
 - a. a citizen of Republic of the Philippines who is under 35 years old and holds a valid passport.
 - b. A bachelor's degree, preferably in Business, and recognized by the commission on Higher Education (CHED) if the Republic of the Philippines.
 - c. Physical condition in line with the "Health Inspection Standards for Foreign Students Studying in China" as promulgated by the Ministry of Education of the People's Republic of China.
 - d. Abide laws and regulations of People's Republic of China, and school disciplines, and respect Chinese customs and habits.
3. Accomplished application form shall be sent thru email to fqh1226@hotmail.com or soledad@fjnu.edu.cn and copy furnish this office at caraga@deped.gov.ph or hrdddeped13@gmail.com on or before June 20, 2019.
4. For details, refer to the enclosed selection manual and other related documents.
5. For the appropriate action of all concerned.


FRANCIS CESAR B. BRINGAS, CESO V
OIC – Regional Director

HRDD05/mmv
06/15/2019

DCC No.

DepEdRO13-F-REC-008/RO/5-7-2019

Document Tracking No.

2019-06-8125



(085) 342 - 8207



caraga@deped.gov.ph



www.caraga.deped.gov.ph

福建师范大学索莱达学院
2019 年秋季硕士研究生

招生手册

Selection Manual

**Fall 2019 Fujian Normal University
Soledad College Graduate Program**

研究生院、索莱达学院

2019 年 5 月

Graduate School; Soledad College

May 2019

目 录

(Table of Contents)

福建师范大学简介 (Introduction to Fujian Normal University)	1
索莱达学院简介 (Introduction to Soledad College)	3
福建师范大学索莱达学院 2019 年秋季硕士研究生招生简章 (Addmission Brochure of Soledad College of Fujian Normal University Graduate Program(Fall 2019))	4
招生专业目录与计划 (Master's Degree Program List)	9
招生专业简介 (Introduction to Majors)	9
福建师范大学索莱达学院 2019 年秋季硕士研究生报考申请表 (The Application Form for the Master's Application for the Fall 2019 of Soledad College, Fujian Normal University)	13

福建师范大学简介 (Introduction of Fujian Normal University)

福建师范大学是教育部与福建省人民政府共建大学、福建省重点建设的高水平大学和福建省一流大学建设高校，也是中国建校最早的师范大学之一，前身为 1907 年清朝帝师陈宝琛先生创办的“福建优级师范学堂”。后由华南女子文理学院、福建协和大学、福建省立师范专科学校等单位几经调整合并后于 1953 年成立福建师范学院，1972 年更名为福建师范大学并沿用至今。

学校坐落于福建省省会福州市，有旗山、仓山两个校区，占地面积四千多亩。学校共有 85 个本科专业，招收博士研究生的一级学科 21 个，招收硕士研究生的一级学科 35 个，硕士专业学位点 17 个，其中工程硕士领域 4 个，覆盖文、史、哲、理、工、教、经、法、管、农、艺等 11 个学科门类。学校现有全日制普通本科学生 2.3 万多人，各类研究生七千多人，博士生导师二百余人，硕士生指导教师一千余人，专任教师 1800 多名，其中，高级职称人员占 59.06%；具有博士学位教师占 52.15%。

学校充分发挥地处 21 世纪海上丝绸之路核心区、毗邻台港澳等区位优势，积极开展对外交流与合作。目前已与美国、英国、澳大利亚、菲律宾等国家和地区的 110 多所高校、科研机构及联合国教科文组织建立了友好合作关系，与台湾 40 多所高校建立了实质性合作关系。

Fujian Normal University (FNU) is a key and a first-class university in Fujian Province jointly built by the Ministry of Education and Fujian Provincial People's Government, and a provincial high-level university for prioritized construction and provincial first-class university. It is also one of the earliest normal universities in China. Founded as Fujian Superior Normal School in 1907 by the famous late-Qing scholar Chen Baochen, who once served as the teacher of China's last emperor. The present day FNU went through a few changes, —merging with the former Hwa-Nan Women's College of Arts and Sciences, Fukien Christian University and Fujian Provincial Teachers School respectively—to form Fujian Teachers College in 1953. In 1972, the University was renamed Fujian Normal University and has been thus referred to since then.

Located in Fuzhou, the capital city of Fujian province, the University consists of two campuses: Qishan and Cangshan, covering a total area of over 266 hectares with a total land area of about 260 hectares. FNU offers 85 undergraduate programs, 21 primary discipline doctoral programs, 35 primary discipline master programs. The University also has 17 professional master programs, of which 4 belong to the engineering. Academic programs cover 11 major areas in literature, history, philosophy, physics, engineering, pedagogy, economics, law, business management, agriculture, and art. Currently there are over 23,000 full time undergraduate students, more than 7,000 graduate students of various types, over 200 doctoral supervisors, more than 1,000 master supervisors and over 1,800-full-time 1800-strong teaching and auxiliary staff in the main campuses. Its faculty counts 59.06% professors or associate professors full or associate professors and 52.15% doctorate degree holders. Situated in the core area of the 21st century Maritime Silk Road and adjacent to Taiwan, Hongkong and Macao, FNU takes full advantage of this privileged location to develop its international exchanges and cooperation(s). Currently, the University has established friendly and cooperative relations with more than 110 universities and

institutions in the USA, UK, Australia, Philippines, etc. and with UNESCO, and pragmatic cooperation with over 40 universities in Taiwan have been launched.

学校地址：福建省福州市仓山区上三路 8 号

Address: Cangshan Campus, No.8 Shangsang Road, Cangshan District, Fuzhou,
Fujian, China

邮编 (Zip code) : 350007

网址 (Web) : <http://www.fjnu.edu.cn>

福建师范大学官方微信 (FNU WeChat) 研究生教育微信 (Graduate Education WeChat)



索莱达学院简介

(Introduction of Soledad College)

索莱达学院成立于 2017 年 11 月，是福建师范大学在全面贯彻落实“一带一路”倡议、深化中菲合作的背景下，由福建师范大学和菲律宾友好基金合作设立，旨在为菲律宾培养高层次人才，并深化中菲文化教育交流、推动中菲两国教育事业发展。

索莱达学院以菲律宾著名的教育家、慈善家和社会活动家索莱达·罗亚·杜特尔特之名命名，希望弘扬她“坚毅、奉献、仁爱”的精神，激励青年学生更好地为社会进步、国家发展、社会和谐不懈奋斗。学院在菲律宾相关大学及机构的协助下面向全菲律宾招生，菲律宾友好基金为本项目提供资金支持，确保来自菲律宾中低收入家庭的公立大学毕业生能得以进入本项目学习。学院还将不定期开展菲律宾政府公务员来校研修以及其他培训项目，同时接收菲律宾工商企业高级管理干部来校进行专项业务培训，并积极拓展中菲尤其是菲律宾与福建省的教育文化交流与合作，务实推动中菲友谊健康发展。

Founded in November, 2017 and sponsored by the Friends of the Philippines Foundation, Soledad College is established by Fujian Normal University to admit and cultivate the Philippine students under the background of implementing the strategy of "The Belt and Road Initiative" and deepening China-Philippine cooperation. Mr. Duterte, the President of Philippines, has shown concerns and supports for the college. The college mainly recruits undergraduate students from Philippine universities to pursue master's degree in China. Seminars are held irregularly for the Philippine government officials or managing officers from business enterprises in China so as to foster various senior professionals for Philippines, and promote the healthy development of China-Philippine friendship.

学院地址：福建省福州市仓山区上三路 8 号福建师范大学索莱达学院

Address: Soledad College, Fujian Normal University, No.8 Shangsang Road,
Cangshan District, Fuzhou, Fujian, China

邮编 (Zip Code): 350007 网址 (Web): <http://soledad.fjnu.edu.cn>

联系人：教学行政部邹老师

Contact: Teaching & Administration Affairs Office Mr. Zou

联系电话 (Tel): 0086-591-83568836

电子信箱 (E-mail): soledad@fjnu.edu.cn

福建师范大学索莱达学院 2019 年秋季硕士研究生招生简章

一、招生计划

2019 年秋季计划面向菲律宾招收工商管理、国际商务、旅游管理、材料工程、广播电视等 5 个专业的硕士研究生（详见附录《招生专业目录与计划》）。招生专业目录与计划中各专业的实际招生数，将根据各专业报考生源及实际开办专业等因素综合确定。

二、报考条件

1. 年龄 35 周岁以下的菲律宾共和国公民，持有有效护照。
2. 具有菲律宾共和国政府认可的全日制本科毕业学历，并取得学士学位。
3. 身体健康，无严重慢性疾病、传染病及严重生理缺陷和不良行为嗜好（详见附件“申请须知”一）。
4. 遵守中华人民共和国的法律、法规及学校纪律，尊重中国人民的风俗习惯。

三、报名

1. 下载本简章提供的《福建师范大学索莱达学院 2019 年秋季硕士研究生报考申请表》，每位申请人可填报 2 个专业，按要求填写完毕后，于 2019 年 6 月 20 日前电邮至：fqh1226@hotmail.com；soledad@fjnu.edu.cn。逾期不再补报，也不得修改报名信息。

注意事项：申请者本人应保持电话或手机畅通并定期查看邮件和网上报名系统账户，我校将根据初审情况与申请者联系。

2. 提交材料：

- ①《福建师范大学索莱达学院 2019 年秋季硕士研究生报考申请表》；
- ②经中国驻菲律宾大使馆认证的最高学历证明/学位证明（中、英文本）；
- ③经中国驻菲律宾大使馆认证的最高学历学习成绩单（中、英文本）；
- ④本人近期光面白底小 2 寸 (48mm×33mm)证件照片 6 张；
- ⑤护照首页复印件（入境时护照有效期必须在 6 个月以上）；
- ⑥两名教授或副教授的推荐信，用中文或英文书写；
- ⑦个人陈述。内容应包括个人学习和工作经历、学术研究成果、研究计划、毕业后的职业规划等，用中文或英文书写（不少于 1000 字）；
- ⑧《外国人体格检查表》复印件（原件自行保存，此表格由中国出入境检验检疫部门统一印制，须用英文填写。申请人应严格按照《外国人体格检查表》中要求的项目进行检查。缺项、未贴本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》无效，入境后交由中国出入境检验检疫部门确认时，还需提供原始化验单、X 光原始相片及原始检验报告）；
- ⑨ HSK 成绩报告单、公开发表的学术论文、所获奖励或其他研究成果等复印件。

通过初审后的报名者在收到我校的通知（电子邮件和电话）后，应将上述所有申请材料，用 A4 纸按以上顺序汇总装订成册，并携带相关材料原件，在规定时间内到指定的就近面试现场（菲律宾境内）提交审验。

注意事项：申请材料不完整者，我校不予受理。不论录取与否，以上材料一律不予退还。

3. 报名注册费：

每位申请人缴交报名注册费菲币 2000 披索。

四、面试

我校对申请人专业基础、学术背景、语言能力、工作研究经历及成果、专家推荐情况、拟攻读专业硕士学位的学习研究计划等情况进行认真评审后，将对申请者进行面试，面试具体办法和时间另行通知。

五、录取

经我校研究生招生工作领导小组审议合格，并报福建省政府相关部门批准后，索莱达学院预计于 2019 年 7 月下旬发放《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》（JW202）。

六、入学

被录取的留学生持学生签证（X Visa）和《录取通知书》计划于 2019 年 9 月 15 日来我校报到（具体日期以《入学通知书》为准）。新生报到时，需提交学历证书、学位证书原件进行资格复审，申请材料有弄虚作假者，取消入学资格。

新生应按时报到，如有特殊原因不能报到者，须以书面方式提前向我校请假，无故逾期两周不报到者，取消其入学资格。

按中国政府相关规定，外国留学生入境后，须持有效的《外国人体格检查表》及原始化验单、X 光原始相片及原始检验报告等，到福建省出入境检验检疫局确认，获取《国际旅行健康检查证明书》（若无有效《外国人体格检查表》及相应原始检验材料，则须重新体检、办理《国际旅行健康检查证明书》），并持《国际旅行健康检查证明书》及其他材料前往福州市公安局出入境管理处办理居留签证。体检、办理《国际旅行健康检查证明书》费用（女性：483.5 元，男性：473.5 元）及办理两年居留签证费用 800 元，需由留学生自行承担。

七、学制、学位

全日制学习，学制 2 年，最长学习年限（含休学、保留学籍）5 年。学生在规定的学习年限之内，修满教学计划规定的学分，达到毕业要求准予毕业的颁发硕士毕业证书，符合硕士学位条件的授予硕士学位。

八、学费、住宿费与奖学金

被正式录取的研究生将在中国政府奖学金(或其他奖学金)和菲律宾友好基金提供的专项奖助学金的资助下，享有学制年限内免学费、住宿费和保险费待遇，并在学制年限内每月领取生活津贴人民币 1200 元（住宿水、电和网络通讯费用自理）。若因学生个人原因中途退学，则需赔偿已享有的全部奖学金。

Soledad College of Fujian Normal University Master's Degree Program (Fall 2019)

I. Admission Plan

In fall of 2019, Soledad College plans to offer majors in 1. Business Administration, 2. International Business 3. Tourism Management 4. Master of Engineering in Materials Engineering 5. Master of Fine Arts in Radio & Television (refer to Appendix "Master's Program List" for details).

The enrollment for the five majors will be determined according to such circumstances such as the actual number of students enrolled in each of the major.

II. Application Requirements

Interested applicants should meet the following requirements:

1. A citizen of Republic of the Philippines who is under 35 years old and holds a valid passport.
2. A bachelor's degree is required, preferably in Business, and recognized by the Commission on Higher Education (CHED) of the Republic of the Philippines.
3. Physical condition is in line with the "Health Inspection Standards for Foreign Students Studying in China" as promulgated by the Ministry of Education of the People's Republic of China.
4. Abide laws and regulations of People's Republic of China, and school disciplines, and respect Chinese customs and habits.

III. Registration Procedures

1. Application Form

- 1.1 Download the Application Form (Master's Degree) for the Fall 2019.
- 1.2 Each applicant is allowed to register 2 majors.
- 1.3 After completing the application form, kindly send an email to fqh1226@hotmail.com; or soledad@fjnu.edu.cn on or before June 20, 2019.
- 1.4 Application will be deemed invalid if submitted after the registration period.

Note: The applicant should keep contact details accessible at all times, and check the e-mail and online registration system account regularly. The admission officer(s) will contact the applicant for initial interviews.

2. Required Documents

- 2.1 Application Form (Master's Degree) for the Fall 2019.
- 2.2 Highest Academic Certificate (Diploma) certified by the Chinese Embassy in the Philippines.
- 2.3 Transcript of Records certified by the Chinese Embassy in the Philippines.
- 2.4 Six recent glossy studio photos (48mm×33mm) in white background.
- 2.5 Photocopy of the applicant's passport main page or other legal documents.
- 2.6 Two recommendation letters from professors or associate professors, written in Chinese or English.
- 2.7 Personal statements. It should include personal study and work experience, academic research results, research plans, career plans after graduation and so on, written in Chinese or English (no less than 1000 words).
- 2.8 A photocopy of the Foreign Physical Examination Form provided by the Chinese Health and Quarantine Department. Applicants should strictly comply with the instructions stipulated in the Foreign Physical Examination Form. . The original should be kept by the applicant. Each page of the form (including the attached photo and all medical reports) should be stamped with the hospital's seal and signified by the attending physician's specimen signature. If items are incomplete, no photo with stamp attached, not signified by the doctor or stamped by the hospital, form will be deemed invalid.
- 2.9 A copy of the HSK result, published academic papers, awards or other research results.

Note:

- All the above-mentioned documents must be printed on A4 paper and should be submitted in the above order. Original copies should also be presented for

verification purposes during the interview.

- After the initial screening, applicants will receive notification via e-mail or call from the school.
- If the submitted documents are incomplete, the application will be deemed invalid. All the documents submitted will not be returned.

3. Registration fee

The applicant will pay a of registration fee of 2,000.00 pesos.

IV. Interview

The Admission Committee will review the documents provided by the applicants on applicant's academic background, language ability, work&research experience, recommendation, study and research plan for the master's degree ,etc. Afterwards, A interview will be conducted.

V. Admission

After the deliberation by the Admission Committee, the Admission Officer will make a report on the result to the FNU for approval. Upon approval, Soledad College will release an admission letter and Visa Application for Study in China (JW202) to the accepted applicant by the end of July 2019.

VI. Enrollment

The admitted student(s) should apply for a student visa (X Visa) and bring the the admission letter to Soledad College for registration on September 15, 2019 (the exact date will be specified on the admission notice).

The student must submit the original certified documents: Academic Certificate (diploma), Transcript of Records and so. If the submitted documents are fraudulent, the admission qualification will be cancelled.

Qualified student(s) are required to register on time. If they are unable to register due to some unavoidable reasons, they must apply for leave in advance in written form. If they do not register within two weeks without any valid reason, student(s) will be disqualified.

According to the relevant regulations,applicant should obtain a valid Foreign Physical Examination Form, original laboratory test results, original X-ray photos and original inspection report, etc., and confirm with the Fujian Entry-Exit Inspection and Quarantine Bureau to obtain the International Travel Health Check Certificate (If there is no valid "Physical Examination Form for Foreigners" and the corresponding original inspection materials, it is necessary to re-examine and apply for the "International Travel Health Check Certificate"). The fee for a two-year residence visa is 800yuan; whereas health certificate is 483.5yuan for female and 473.5yuan for male. These two expenses will be shouldered by the qualified students.

VII. Academic System and Degree

The program is designed for a full-time student with 2 years of schooling. The maximum length of study is 5 years (including suspension of study, retention of student status). Within the prescribed period of study, the students should complete the credits required by the education curriculum, before he/she will gets his/her

master's degree.

VIII. Tuition, Accommodation and Scholarships

The officially enrolled students will be entitled to tuition, accommodation and insurance benefits within the length of the academic year from the support of the Chinese Government Scholarship (or other scholarships) and the Special Scholarships provided by the Friends of the Philippines Foundation.

Monthly living allowance of RMB 1,200 during every academic year is also provided (the student(s) are responsible for water, electricity, and network communication bills).

If the student drops out of school due to his/her own personal reasons, he/she will be required to pay all the scholarships already granted to him/her.

招生专业目录与计划 (Master's Program List)

专业名称 Major	专业代码 Program Code	招生计划 Number of Enrollment	教学学院 College	汉语水平要求 Chinese proficiency requirements
工商管理 Business Administration	125100	10	经济学院 School of Economics	无 N/A
国际商务 International Business	025400	10		
旅游管理 Tourism Management	125400	10	旅游学院 College of Tourism	HSK 3 级（含）以上 HSK Grade 3 or above
材料工程 Materials Engineering	085204	10	化学与材料学院 College of Chemistry and Materials Science	无 N/A
广播电视 Radio and Television	135105	10	传播学院 College of Communication	HSK4 级（含）以上 HSK level 4 or above 与“广播电视”相关的本科专业基础，同时具备主创或者独创纪录片、故事片、动画片等影像作品的专业能力 A bachelor degree related to Radio& Television , with the ability to shoot original documentary, feature films, cartoons and other video works.

招生专业简介 (Introduction to Admission Majors)

一、工商管理硕士 (Master of Business Administration)

1. 专业概况 (Professional profile)：福建师范大学工商管理硕士 (MBA) 教育拥有良好的软硬件教学条件，采用案例式、参与式和情境式教学方式，突出“商业文明与人文精神相统一”办学理念，培养适应复杂市场环境和不同文化背景的复合型、应用型高级工商管理人才。

Master of Business Administration (MBA) education of Fujian Normal University is equipped with good software and hardware teaching conditions. It employs case-based, participatory and contextual teaching methods, highlights the philosophy of "combination of commercial civilization and humanistic spirit", and train compound and applied senior business management talents who can adapt to complex market environment and different cultural backgrounds.

2. 培养目标 (Training Objectives)：发挥我校人文社会科学综合优势，培养全面掌握现代管理理论与方法，熟悉市场经济运行规律和法则，善于沟通与合作，勇于开拓与创新，具备开阔的国际视野、深厚的人文精神和强烈的社会责任感的高层次管理人才。

Give full play to the comprehensive advantages of humanities and social sciences in our school, this major aims to cultivate high-level management personnel who are able to comprehensively master modern management theories and methods, familiar with the rules and principles of market economy, good at communication and cooperation, bold in exploring and innovating, and with international vision, profound humanistic spirit, and strong social responsibility.

3. 主要研究方向: 01 企业管理; 02 金融投资与管理; 03 物流管理。

The main research fields: Business Management, Financial Investment and Management and Logistics Management.

4. 主要核心课程 (The main core curriculum): 管理经济学 (Managerial Economics); 组织行为学 (Organizational Behavior); 财务管理 (Financial Management); 营销管理 (Marketing Management); 战略管理 (Strategic Management)。

二、国际商务硕士 (Master of International Business)

1. 专业概况 (Professional profile): 国际商务硕士专业依托雄厚的经济学基础, 与“一带一路”倡议和中国自贸区建设紧密结合, 紧扣国际经贸前沿, 充分利用校内外各类资源, 培养具有全球视野和创新意识、具备国际商务专业技能和素养的高级商务人才。

Based on a strong economic foundation, the Master of International Business is closely integrated with the "The Belt and Road Initiative" and the construction of China's Free Trade Zone. It is closely related to the frontiers of international trade and economics, and makes full use of various resources inside and outside the school to cultivate high-level business professionals with a global vision, innovative consciousness, and international business expertise and skills.

2. 主要研究方向: 01 国际贸易与投融资管理; 02 国际金融与风险管理; 03 国际营销与跨国公司经营管理。

The main research fields: International Trade and Investment and Financing Management, International Finance and Risk Management, and Marketing and Management of Multinational Companies

3. 主要核心课程 (The Main Core Curriculum): 国际商务经济学 (International Business Economics); 国际贸易政策与实务 (International Trade Policy and Practice); 国际投资与跨国公司经营管理 (International Investment and Management of Multinational Corporations); 国际金融理论与实务 (International Financial Theory and Practice); 国际商务谈判理论与实践 (Theory and Practice of International Business Negotiation)。

三、旅游管理硕士 (Master of Tourism Management)

1. 专业概况 (Professional profile): 本专业拥有在英国、德国、美国、韩国、中国香港、中国台湾等研修经历的优质师资, 主要培养旅游文化、旅游教育、旅游策划与营销、旅游企业管理、旅游目的地管理、旅游与房地产、酒店管理等领域高端人才和行业精英。

This major offers high-quality teachers from the UK, Germany, the United States, South Korea, Hong Kong, and Taiwan. It mainly cultivates high-end talents and industry elites in the fields like tourism culture, tourism education, tourism planning and marketing, tourism enterprise management, tourism destination management, tourism and real estate, and hotel management.

2. 主要核心课程 (The Main Core Curriculum): 旅游文化研究的跨学科理论与方法 (The interdisciplinary theory and method of tourism culture research); 现代旅游企业管理研究 (Modern tourism enterprise management); 旅游地产经营管理 (Tourism real estate management)。

四、材料工程（工程硕士专业学位）Master of Engineering in Materials Engineering

1. 专业概况（Professional profile）：紧紧围绕国家和区域经济建设的需要，积极开展人才培养、科学研究和社会服务工作，研究方向包括高新聚合物材料、天然高分子材料、通用高分子材料和其他类材料及其工程、高分子基复合材料及其工程，包含材料的设计、合成、改性和制备及其工程应用研究。

The major focuses on the needs of national and regional economic construction, and carries out personnel training, scientific research and social service work. The research fields include high-tech polymer materials, natural polymer materials, general polymer materials and materials of other types and engineering, molecular matrix composites&engineering. The design, synthesis, modification and preparation of materials and their engineering applications will be included.

2. 培养目标（Training Objectives）：材料工程硕士专业学位是以培养与材料工程领域任职资格相关的专业学位，并面向经济社会发展和行业创新发展需求，以强调高分子材料与工程，并与其他材料与工程相结合的注重工程性、实践性和应用性的定位培养，突出高分子材料与工程专业的特色，培养应用型、复合型高层次工程技术和工程管理人才。

The Master of Engineering in Materials Engineering is a professional degree cultivating qualifications in the field of materials engineering, and is designed to meet economic and social development and industry innovation needs. This major emphasizes the study of polymer materials and engineering, and the study of other materials and engineering. The major focuses on engineering, practical and applied positioning, highlighting the characteristics of polymer materials and engineering, and cultivating applied and composite high-level projects. Technical and engineering management talent.

3. 主要研究方向：01 高新聚合物材料及其工程；02 天然高分子材料及其工程；03 通用高分子材料和其他类材料及其工程；04 高分子基复合材料及其工程。

The main research fields: High-tech Polymer Materials&Engineering; Natural polymer materials&engineering; General Polymer Materials& Materials of Other Types and Engineering; Molecular Matrix Composites &Engineering

4. 主要核心课程（The Main Core Curriculum）：工程伦理（Engineering Ethics）；工程数学（Engineering mathematics）；功能高分子材料化学（Functional Polymer Material Chemistry）；聚合物改性（Polymer Modification）；现代仪器分析理论（Modern Instrumental Analysis Theory）；高分子材料加工实验（Polymer Material Processing Experiments）。

五、广播电视（艺术硕士专业学位）Master of Fine Arts in Radio&Television

1. 专业概况（Professional profile）：2010年福建师范大学获批广播电视领域艺术硕士学位授权点，是福建省唯一一所拥有该学位授权点的高校。本专业充分利用福建师范大学传播学院部校共建、闽台合作的办学资源，依托传播学院影视学科的师资优势，立足与业界密切联系的合作机制，强化本专业的实践优势。在人才培养中，以实践为主、兼顾理论及内在素质的提升，课堂讲授、技能技巧训练及创作实践等紧密结合，形成了学科的优势和特色。

In 2010, Fujian Normal University was approved as a master's degree in art in the field of radio and television. It is the only university in Fujian Province that has the degree of authorization. This major makes full use of the resources of the Fujian University Normal University's College of Communication and the cooperation between Fujian and Taiwan. The

faculty of the College of Communication and a cooperative mechanism closely linked with the industry provide its students with more practical experience. In the cultivation of talents, the college is practice-oriented, and values the knowledge of impartment of theory and the improvement of student's capability. Classroom teaching, skill and skill training and creative practice are closely combined to form the advantages and characteristics of the discipline.

2. 培养目标 (Training Objectives): 本专业旨在培养高层次应用型广播电视专门人才, 要求毕业生具有良好的人文艺术素养、系统的专业知识和高水平的艺术理解力与表现力, 熟练掌握广播电视艺术创作技能, 并具有开阔的创作视野, 能够独立创作完成优秀的广播电视艺术节目。目前已经形成三个培养方向: 纪录片创作, 微电影创作, 广播文艺创作。

This major aims to train application-oriented talents in the field of radio and television. It's required that graduates should have artistic taste, professional knowledge and high level of artistic understanding and expressiveness. Proficiency in skills in radio and television making and broad openness will be developed. Creative thinking and the ability to produce outstanding radio and television art programs will be developed. At present, there are three training directions: documentary, microfilm, and broadcasting literature making.

3. 主要核心课程 (The main core curriculum): 电影精读 (Close reading of films); 影视视听艺术 (Audio-visual language); 影视剧作 (Film and TV screenwriting); 影视导演 (Film directing); 电视作品精读 (Close reading of TV programs); 电视编导 (TV editing and directing); 电视后期制作 (TV post production); 电视节目形态 (TV program formats); 纪录片创作 (Creation of documentary); 电视综艺节目 (TV variety shows)。

福建师范大学索莱达学院 2019 年秋季硕士研究生报考申请表

Fujian Normal University Soledad College Fall 2019

Application Form

报名号 Registration Number		条形码 Bar Code		照片 Photo
基本 信息 Basic Information	中文姓名 Chinese Name		Family name	
	Given name		国 籍 Nationality	
	性 别 Gender		婚姻状况 Marital Status	
	出生日期 Date of Birth		出生地 Birthplace	
	护照号码 Passport No		护照有效期 Passport Expiration Date	
	通讯地址 Contact Address			
	联系电话 Phone number		邮 箱 Email	
高中以上 学习与 工作经历 Study and Work Experience	学习经历 (时间、学习学校、专业) Education (Time/School major) (Start from Senior High)			
	工作经历 (时间、工作单位、担任职务) Working experience (Time/Company/Position)			
学历 学位 信息 Academic degree information	最后学位 The Highest Education		最后学历 The Highest Degree	
	毕业院校 Graduated College		毕业专业 Major	
	毕业时间 Time of Graduation			
报考 信息 Application Information	申请专业 1 Major Applied for NO.1		申请专业 2 Major Applied for NO.2	
	是否同意接受调剂? Do you agree to accept the adjustment of majors?		家庭主要经济来源 Family's main source of income	

家庭主要成员 Parents& other main relatives	姓名 Full Name	年龄 Age	与申请者关系 Relation with the applicants	工作单位（职务） Unit's name and position	年收入 Annual income	健康状况 Health condition
既往病史 Past medial history						
个人陈述 Personal Statement						
不少于1000字。内容应包括个人学习和工作经历、学术研究成果、研究计划、毕业后的职业规划等，用中文或英文书写。 <i>No less than 1000 words. Should include personal study and work experience, academic research results, research plans, career plans after graduation and so on, written in Chinese or English.</i>						
申请人承诺： 1. 上述各项所提供的情况真实无误； 2. 我作为一名学生，保证在中国学习期间将遵守中国政府的法律、法规和学校的规章制度，尊重学校的教学安排。 The applicant promises that: 1. The information provided in the above items are true and correctt; 2. As a student, I will abide by the Chinese government's laws, regulations, and school rules and regulations during my studies in China, and respect the school's teaching arrangements. 申请人签名： Signature of Applicant: 日期： Date:						

※Please send email to fqh1226@hotmail.com; soledad@fjnu.edu.cn on or before June 20, 2019.

附件：

申请须知

一、申请来华学习的外国留学生必须具备身体健康，没有严重慢性疾病、传染病及严重生理缺陷和不良行为嗜好者。具有下述健康问题者不符合录取条件：

（一）严重的急慢性感染：1、艾滋病患者、艾滋病毒携带者；2、各器官活动性结核（包括肺结核、肾结核、骨结核、腹膜结核、淋巴结核等）；3、各类性传播疾病（梅毒、淋病等）；4、各类急性病毒性肝炎和传染性疾病（麻风等）；5、严重寄生虫感染（血吸虫、血丝虫病）。

（二）严重慢性疾病：1、精神和心理疾患（精神分裂症、癔病、严重神经官能症、抑郁症等）。2、严重器质性病变：1) 各类器质性心脏病（风湿与先天性心脏病、冠心病等）；2) 各类变态反应性疾病（如支气管哮喘、风湿和类风湿、红斑狼疮等）；3) 严重肝脏、肾脏、肺脏的器质性病变（肝硬化、急慢性肾炎、肺叶切除等；4) 各类恶性肿瘤、血液系统疾病、神经系统疾患（癫痫）、严重皮肤疾患等。

（三）严重遗传性疾病与先天性畸形。

（四）吸毒、酗酒、赌博等不良生活习惯者。

二、中国驻菲大使馆办理学历/成绩认证步骤和时限，及中国驻菲大使馆办理学生签证需要准备的材料（仅供参考，以官方通告为准）：

项目	流程	时间	费用	备注
菲律宾共和国外交部承认的学历/成绩认证	1.大学教务处-学历学位证书	按该学校流程	按该学校费用标准收费	所需材料：学历、学位证书原件及复印件
	2. 菲律宾高等教育委员会 - 提交学历学位证书，申请学历学位认证	2 周	80 比索	菲律宾高等教育委员会将学历学位认证文件直接发送至菲律宾外交部，以完成学历学位认证。
	3. 菲律宾共和国外交部-领取认证		100 比索	凭菲律宾高等教育委员会所开回执领取相关文件。
中华人民共和国驻菲律宾大使馆承认的学历/成绩认证	中华人民共和国驻菲律宾共和国大使馆 - 提交菲律宾高等教育委员会承认的学历学位认证	4 个工作日	1,200 比索	所需材料： • 学历、学位证书原件及复印件 • 完整填写的《中华人民共和国驻外使领馆领事认证申请表》 • 护照原件及复印件 表格下载地址 ph.china-embassy.org
X1 签证	1. 中华人民共和国驻菲律宾共和国大使馆 - 单次入境签证	4 个工作日	1,400 比索	• 有效期为 6 个月以上、有空白签证页的护照原件及护照照片资料页复印件 1 份（如申请人持有旧护照，请一并提供）。 • 填写完整的《中华人民共和国签证申请表》 • 小 2 寸（48mm×33mm）6 个月内近照、正面、彩色、免冠护照照片 2 张 • 招收单位出具的录取通知书和主管部门出具的外国留学人员来华签证申请表（JW-201 或 JW-202）原件及复印件。 • 最近 6 个月银行存款证明及银行出具该证明的收费收据。

《外国人体格检查表》	有资质的医疗机构- 外国人体格检查	根据不同医疗机构流程不同	根据不同医疗机构收费标准收费	• 缺项、未贴本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查表》无效。 • 无医师和医院签字盖章的化验报告无效。
------------	-------------------	--------------	----------------	---

三、为方便学校接机，2019年秋季录取的所有留学生将统一搭乘马尼拉——厦门的同一航班前往厦门（航班时间及航班号另行通知），购买国际机票的费用由留学生自行承担。

Notes for Application

I. Applicants who intend to study in FNU should be in good health. The applicants with following diseases will not be enrolled.

1. Severe acute and chronic infections:
 - (1) AIDS patients, HIV carriers;
 - (2) Phymatiasis,(including TB in lung, kidneys, bone, Peritoneal and lymph node, etc.);
 - (3) Sexually transmitted diseases (syphilis, gonorrhoea, etc.
 - (4) Acute viral hepatitis and infectious diseases.
 - (5) Severe parasite infections(Schistosomiasis and Filariasis).
2. Severe chronic disease:
 - (1) Any mental and psychological disorders (schizophrenia, hysteria, severe neurosis, depression, etc.)
 - (2) Organic pathologic changes
 - ①organic heart diseases (rheumatism and Congenital Heart Disease, Coronary Heart Disease, etc.);
 - ②allergic diseases (such as bronchial asthma, rheumatism and rheumatoid, Lupus, etc.);
 - ③ severe liver, kidney, lung diseases (cirrhosis, acute and chronic nephritis, lobectomy, etc.;
 - ④ various types of malignant tumors, blood diseases, neurological disorders (epilepsy), and severe skin diseases, etc..
3. Severe congenital and malformation disorders.
4. Drug abuse, alcohol abuse and gambling.

II.Procedures concerning DFA Red Ribbon (Diploma and Transcript of Records), Authentication from Chinese Embassy in the Philippines, and X1 Visa are provided below for reference.

ITEM	PROCEDURES	PROCESSING TIME	FEES	REMARKS
DFA Red Ribbon (Diploma and Transcript of Records)	1. University Registrar Office - Diploma and TOR shall be initially certified by the university registrar.	Varies (depends on the university's standard procedures)	Varies (depends on the university's standard procedures)	Requirements: • Original and photocopy of Diploma and TOR
	2. CHED - Submit certified Diploma and TOR to CHED for application of CAV Issuance.	2 weeks	PHP80.00	CHED will directly submit CAV Issued documents to DFA for the processing of Red Ribbon Certificate. Claim stub will be issued by CHED.
	3. DFA - Pick up Red Ribbon Certificate		PHP100.00	Requirements: • Claim stub issued by CHED

Authenticat ion from Chinese Embassy in the Philippines	1. Embassy - Submit Red Ribbon to Chinese Embassy for authentication.	4 working days	PHP1,200.00	Requirements: • Original and photocopy of Red Ribbon Certificate • Duly accomplished Application Form of Consular Legalization • Original passport and photocopy of biopage Fees will be collected upon pick-up. Forms are downloadable thru ph.china-embassy.org
X1 Visa	1. Embassy - Process single entry X-Visa	4 working days	PHP1,400.00	Requirements: • Original passport valid for at least 6 months and photocopy of passport biopage. • Original old passport if available. • Duly accomplished Visa Application Form • 2 recent studio photos (colored, 48mmx33mm, front view, white background) • Original Endorsement Letter, Admission Notice and Form JW202 issued by FNU Fees will be collected upon pick-up. Visit ph.china-embassy.org for further information. • Proof of bank deposit in the last 6 months and receipt of the fee issued by the bank
Foreigner Physical Examination Form	1. Accredited hospital/clinic- Process foreign physical examination	Varies	Varies	Photo attached to the form and all medical reports must be stamped with the hospital/clinic's official seal. Specimen signature of the physician shall also be attached to all pages including medical reports. Note: Make sure the photo is stamped by the hospital.

The information above is provided for applicant's reference, and the exact use of the materials accord with the related authorities .

III. All students enrolled in the autumn of 2019 will travel to Xiamen on the same flight from Manila-Xiamen (flight time and flight number will be notified in advance), and the expense of purchasing international air tickets will be shouldered by the students.